
P R O T O K Ó Ł  NR  2/2014 

z  obrad XXV sesji VI kadencji Rady Gminy Kluczewsko 

odbytej w dniu 28 marca 2014 roku  

w sali nr 21 budynku Urzędu Gminy  w Kluczewsku  

 

 Obrady XXV sesji Rady Gminy Kluczewsko rozpoczęły się o godzinie 10
00 

. Na sesji 

obecni radni wg. listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokółu, Wójt  - Rafał Pałka, 

Sekretarz Gminy – Andrzej Jaśkiewicz, Skarbnik Gminy- Aleksandra Kuzdak, Kierownik 

GOZ- Piotr Niewęgłowski, Przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji we Włoszczowie – 

Marek Tyjas, Architekt Anna Woźnicka właściciel Pracowni Urbanistycznej „GARD” z 

Łodzi, Dyrektorzy Szkół z terenu Gminy, oraz sołtysi wg. listy obecności stanowiącej 

załącznik nr 2 do protokółu. 

 Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Wanda Popczyk-Fiecek, która 

zaproponowała przyjęcie następującego porządku obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Informacja Wójta Gminy o podjętych działaniach od ostatniej sesji Rady Gminy. 

6. Przedstawienie projektów uchwał w sprawach: 

a) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok 

oraz sprawozdanie z realizacji programu za 2013 rok,   

b) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok 

c) wyrażenia zgody na wyodrębnienie  funduszu sołeckiego w roku budżetowym 2015, 

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt  z terenu Gminy Kluczewsko, 

e) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy,  

f) zmian w budżecie gminy na 2014 rok, 

g) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2014-2017. 

7. Dyskusja. 

8. Podjęcie uchwał wymienionych w pkt  6  porządku obrad. 

9. Interpelacje, zapytania  i wolne wnioski. 

10. Zakończenie sesji. 

Ad. 1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Pani Wanda Popczyk-Fiecek. 

Ad. 2. Przewodnicząca stwierdziła quorum obrad XXV sesji Rady Gminy, obecnych 14 

radnych (nieobecny radny Barański – usprawiedliwiony).  

Ad. 3. Protokół z poprzedniej XXIV  sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Przedstawiony porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie. 

Ad. 5. Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wójtowi Gminy, który przedstawił  informację z 

działalności od sesji Rady Gminy, która odbyła się w dniu  30 grudnia 2013 roku (załącznik 

nr 3). Informacja została przyjęta jednogłośnie. 

Ad. 6. Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Sekretarzowi Gminy, który  przedstawił projekty 

uchwał w następujących sprawach: 

a) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  na 

2014 rok.  Ustawa z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 4
1 

 ust. 2 nakłada na Radę Gminy coroczny 

obowiązek uchwalania Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. Gminny Program na rok 2014 jako załącznik posiada plan 

finansowy zadań określonych w gminnym Programie na 2014 rok. 



W planie  tym ujęte zostały zadania związane ze zwiększeniem dostępności pomocy 

terapeutycznej, udzielanie rodzinom z problemami alkoholowymi pomocy prawnej, 

dożywianie dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo-

wychowawczych, profilaktycznej działalności informacyjnej, pozalekcyjnych zajęć 

sportowych, edukacji publicznej w zakresie problematyki alkoholowej oraz 

wspomaganie i finansowanie działalności  instytucji służących rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych.  

Zaplanowane środki w pełni pokrywają realizacje programu. Wójt Gminy ogłosił 

Zarządzeniem Nr 8/2014 z dnia 11 marca 2014 roku przeprowadzenie konsultacji z 

organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego projekt Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2014 rok oraz projekt Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Kluczewsko na 2014 rok. Konsultacje te zostały 

przeprowadzone w dniach od 13 do 19 marca 2014 roku. W wyniku 

przeprowadzonych konsultacji nie wniesiono uwag do przedstawionych projektów 

programów.  

Sekretarz Gminy przedstawił również sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2013 rok (załącznik nr 4). 

Komisja ds. rozwiązywania problemów alkoholowych została powołana 

Zarządzeniem Wójta Nr 8/2011 z dnia 10 marca 2011 roku, w skład jej wchodzi 7 

osób, a przewodniczącą jest Pani Irena Orzechowska. Komisja w 2012 roku odbyła 9 

posiedzeń, na których  opiniowała wnioski o wydawanie zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych, przeprowadzone zostały również rozmowy z 4 osobami 

nadużywającymi alkohol oraz ze świadkami. W roku 2013 wydano łącznie 34 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, w tym 2 jednorazowe. Na realizację 

programu w budżecie gminy przewidziana była kwota 46.198,31 zł, z której 

wydatkowano 28.661,71 zł. 

b) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok. Zgodnie z ustawą z 

dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomanii Wójt Gminy opracowuje 

projekt Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii, który jest uchwalany 

przez Radę Gminy. Gminny Program na 2014 rok zawiera zadania mające na celu 

zapobieganie narkomanii poprzez włączenie tej tematyki do zajęć wychowawczych w 

szkołach oraz prowadzenie programów profilaktycznych. Środki finansowe ujęte w 

preliminarzu wydatków na  2014 roku  w pełni pokrywają potrzeby w zakresie  

realizacji gminnego  programu. Wójt Gminy ogłosił Zarządzeniem Nr 8/2014 z dnia 

11 marca 2014 roku przeprowadzenie konsultacji z organizacjami pozarządowymi i 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego projekt Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok oraz 

projekt Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Kluczewsko na 

2014 rok. Konsultacje te zostały przeprowadzone w dniach od 13 do 19 marca2014 

roku. W wyniku przeprowadzonych konsultacji również nie wniesiono uwag do 

przedstawionych projektów programów.  

c) Funduszu sołeckiego. Sekretarz poinformował o nowelizacji ustawy o funduszu 

sołeckim oraz o zmianach jakie zostaną wprowadzone w roku 2015. Nowością będzie 

między innymi  łączenie środków funduszu sołeckiego w sołectwach, oraz jeżeli 

zostanie podjęta uchwała o wyodrębnieniu środków stanowiących fundusz sołecki  na 

2015 rok nie będzie potrzeby corocznego podejmowania uchwały w tej sprawie, tylko 

w przypadku  rezygnacji o wydzielaniu funduszu sołeckiego.             

d) Przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt  z terenu Gminy Kluczewsko. Ustawa z dnia 16 września 2011 



roku o zmianie ustawy o ochronie zwierząt oraz ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach wprowadziła zmiany w art. 11 a ustawy o ochronie zwierząt  

zobowiązując Rady Gminy do opracowania i uchwalenia w drodze uchwały corocznie 

w terminie do dnia 31 marca programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt. Realizując ustawowy obowiązek został 

opracowany program, który w dniu 29 stycznia 2014 roku został zgodnie z art. 11 a 

ust. 7 ustawy przesłany z prośbą o jego zaopiniowanie do Powiatowego Lekarza 

Weterynarii we Włoszczowie, Towarzystwa Opieki Nad Zwierzętami w Kielcach oraz 

Kół Łowieckich, które użytkują tereny położone w gminie Kluczewsko. W 

odpowiedzi Koło Łowieckie  „Przepiórka” poinformowało, żeby Gmina wystąpiła o 

uzgodnienie do Polskiego Związku Łowieckiego – Zarząd Okręgowy w Kielcach. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii pozytywnie zaopiniował przedstawiony program. 

Natomiast Towarzystwo Opieki Nad Zwierzętami wystąpiło o uzupełnienie programu 

o:  nazwę schroniska, nazwę podmiotu zajmującego się odławianiem i 

transportowaniem zwierząt do schroniska. W odpowiedzi Urząd Gminy przesłał skan 

zawartej umowy na odłów i transport zwierząt do schroniska oraz skan umowy z 

przytuliskiem oraz hotelem dla zwierząt.  Pozostałe Koła Łowieckie w terminie 21 dni 

nie wypowiedziały się na temat programu.  Na realizację programu zabezpieczono 

5.000 zł tj. na: Odłowy bezdomnych zwierząt -  1000,00zł, Schronisko dla zwierząt             

-  2000,00zł, Obsługę weterynaryjną  -  1200,00zł, Sterylizację i kastrację  -  400,00zł, 

Usypianie ślepych miotów -  200,00zł, Dokarmianie  -    200,00zł. 

e) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Annie Woźnickiej z Pracowni 

Urbanistycznej GARD z Łodzi, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy, oraz graficzną wersję studium. W związku z dezaktualizacją 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Kluczewsko uchwalonego uchwałą Nr XIII/10/2000 Rady Gminy Kluczewsko z dnia 

3 kwietnia 2000 r. - wynikającą głównie ze zmiany przepisów dotyczących ochrony 

środowiska oraz planowania i zagospodarowania przestrzennego - a także w związku 

ze złożonymi wnioskami o zmianę ww. Studium, Rada Gminy Kluczewsko uchwałą 

Nr XI/61/2011 z dnia 29 grudnia 2011 r. przystąpiła do sporządzenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kluczewsko, 

obejmującej obszar całej gminy. Największe zmiany polegają na wprowadzeniu 

możliwości budowy farmy wiatrowej, kopalni wydobycia piasku, budowy bio-

elektrowni, oraz budowy zbiornika wodnego Oleszno-Kluczewsko. Zostały ujęte 

również, na wnioski mieszkańców, plany pod zalesienia oraz pod zabudowę. 

f) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Pani Skarbnik, która przedstawiła projekty 

uchwał w sprawach:   

- Zmian w budżecie gminy na 2014 rok tak po stronie dochodów jak i wydatków oraz 

dokonaniu zmian załączników Nr 3, 5 i 10. 

- Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2014-2017.  

Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową przerwę. 

Po 15 minutach wznowiono obrady.  

Ad. 7. W dyskusji jako pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Finansów 

Bożena Ławińska, która przedstawiła stanowisko Komisji  wypracowane na posiedzeniu w 

dniu 25 marca. Komisja na swoim posiedzeniu szczegółowo zapoznała się z projektami 

uchwał będącymi tematem dzisiejszych obrad, które zostały zaopiniowane pozytywnie.  

- Następnie głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Elżbieta Chuda, która 

przedstawiła stanowisko wypracowane  na posiedzeniu w dniu 25 marca. Komisja 

pozytywnie opiniuje projekty uchwał będące tematem obrad dzisiejszej sesji.  



- Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Oświaty Henryk Pawlik, który 

zwrócił się z apelem na temat przeznaczania środków funduszu sołeckiego. Gmina 

Kluczewsko nie jest bogatą gminą tak jak gmina Kleszczów, żeby zamiast na inwestycje 

środki z funduszu sołeckiego w kwocie 3 tyś zł. przeznaczać np. na „imprezę sobótkową”.  

Radny uważa, że jest dobrze, że studium powstaje, lecz nie oznacza to, że inwestycje, które są 

tam ujęte, już będą realizowane.   

Ad. 8. Rada przystąpiła do głosowania: 

a) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok - udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała 

Nr XXV/5/2014 i stanowi załącznik nr 5. 

b) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii  na 2014 rok udział  wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 

radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała Nr XXV/6/2014 i stanowi 

załącznik nr 6. 

c) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

funduszu sołeckiego w roku budżetowym 2015 - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem 

uchwały głosowało 12 radnych, przy 2 głosach wstrzymujących się (radny Fornal, radny 

Pawlik). Uchwała otrzymała nr XXV/7/2014 i stanowi załącznik nr 7. 

d) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt z terenu Gminy 

Kluczewsko - udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXV/8/2014 i stanowi załącznik nr 8. 

e) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy - udział wzięło 14 radnych. Za 

podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie  otrzymała 

nr XXV/9/2014 i stanowi załącznik nr 9. 

f) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok  – udział 

wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie, otrzymała nr XXV/10/2014 i stanowi załącznik nr 10. 

g) W głosowaniu nad uchwałą w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Kluczewsko na lata 2014-2017 – udział wzięło 14 radnych. Za podjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, otrzymała nr XXV/11/2014 i 

stanowi załącznik nr 11. 

Ad. 9. W interpelacjach, zapytaniach i wolnych wnioskach głos zabrali.  

- Radny Łączek zwrócił się o możliwość poszerzenia parkingu przy kościele w Kluczewsku 

od strony Pana Klimczyka.  

- Radny Powiatowy Jacek Zięba poinformował, że pojawiła się możliwość dodatkowych 

środków finansowych z Nadleśnictwa na drogi „schetynówki” i droga powiatowa Stanowiska 

– Łapczyna Wola na sesji Rady Powiatu została wprowadzona do budżetu. Niestety ostatnio 

pojawiły się w telewizji informacje, że środki przeznaczone na drogi zostaną przesunięte dla 

opiekunów dzieci niepełnosprawnych. Więc w dalszym ciągu budowa drogi Stanowiska- 

Łapczyna Wola stoi pod znakiem zapytania.  Radny poinformował, że po niedzieli rozpocznie 

się remont dróg powiatowych. Radny Zięba poinformował również, że na sesji Rady Powiatu 

wnioskował o remont drogi Kluczewsko-Oleszno, która jest w fatalnym stanie. W związku z 

oszczędnościami środków finansowych, które były przeznaczone na odśnieżanie dróg 

powiatowych środki zostaną przekazane na odwodnienia dróg powiatowych.   

- Sołtys wsi Kolonia Mrowina odniosła się do wypowiedzi radnego Pawlika na temat 

organizowania „imprezy sobótkowej” i wyjaśniła, że jest to zaplanowana impreza dla dzieci i 



zdecydowali o tym, mieszkańcy wsi. Środki w kwocie 3 tyś. zł zostaną przeznaczone m.in.  

na zakup poczęstunku dla dzieci, na zakup nagród. 

- Radny Pawlik wyjaśnił, że z budżetu gminy w ramach funduszu sołeckiego zostanie 

przekazane 300  tyś. zł. na drobne sprawy, a gmina Kluczewsko jest gminą biedną a nie taką 

bogatą jak gminą Kleszczów, żeby można było sobie pozwolić na takie imprezy ze środków  

budżetu gminy. Radny zwrócił się do Wójta o udzielenie odpowiedzi na piśmie na temat co 

zmieniło się w ustawie o samorządzie gminnym o tworzeniu funduszu sołeckiego na 2014 

rok. Radny odniósł się do propozycji Nadleśnictwa o przekazaniu na rzecz gminy dróg 

leśnych w zamian za las. Radny stwierdził, że Rada Gminy w poprzednich kadencjach 

podejmowała uchwałę o przejęciu dróg leśnych do kategorii dróg gminnych.  

- Wójt wyjaśnił, że z budżetu gminy w ramach funduszu sołeckiego zostanie przeznaczonych 

220 tyś. zł a nie 300 tak jak stwierdził radny Pawlik, a  odpowiedź zostanie udzielona 

pisemnie. 

- Sołtys wsi Jeżowiec zwróciła się w sprawie oczyszczenia drogi w stronę Państwa 

Morawskich.  

- Radny Lipiński poinformował, że w Komparzowie zostało zorganizowane spotkanie 

sołtysów z przewodniczącym stowarzyszenia koła sołtysów ziemi kieleckiej Feliksem 

Januchtą, na którym zostało utworzone koło sołtysów w gminie Kluczewsko i zachęca 

kolegów i koleżanki do zapisów do w/w koła.  

Radny poinformował również, że w okresie ferii był zorganizowany wyjazd dzieci na 

zimowisko, i w drodze powrotnej w miejscowości Brzeście doszło do wypadku drogowego 

autokaru wiozącego dzieci. W tym miejscu radny złożył serdeczne podziękowanie dla 

Kierownika GOZ Pana Niewęgłowskiego, który znalazł się przypadkowo w tym miejscu i 

udzielał pomocy poszkodowanym przed przyjazdem służb medycznych. Również 

podziękowania dla Sekretarza Urzędu, który pod nieobecność Wójta Gminy podjął decyzję o 

podstawieniu autobusu szkolnego i przetransportowaniu dzieci do szkoły w Kluczewsku oraz  

zorganizowanie dla nich gorącego posiłku. Podziękowania również dla dyrekcji szkoły w 

Kluczewsku za opiekę nad poszkodowanymi w wypadku dziećmi.  

   

Ad. 10. W związku z wyczerpaniem tematów Przewodnicząca ogłosiła zakończenie sesji w dniu 28  

marca  2014 roku. Zakończenie nastąpiło o godzinie 11
20 

.  

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

PROTOKÓLANT :       PRZEWODNICZĄCA RADY:
  

 

 

 

 

 

 


